

An Editorial **Éditorial**

Alan F. J. Artibise

Volume 14, Number 3, February 1986

URI: <https://id.erudit.org/iderudit/1018080ar>

DOI: <https://doi.org/10.7202/1018080ar>

[See table of contents](#)

Publisher(s)

Urban History Review / Revue d'histoire urbaine

ISSN

0703-0428 (print)

1918-5138 (digital)

[Explore this journal](#)

Cite this document

Artibise, A. F. J. (1986). An Editorial / Éditorial. *Urban History Review / Revue d'histoire urbaine*, 14(3), 233–233. <https://doi.org/10.7202/1018080ar>

An Editorial/Éditorial

The publication of this issue of the *Urban History Review* marks an important stage in the evolution of the journal. In January 1986, the *Urban History Review* (UHR) concluded an agreement with the editors of *Urbanism Past and Present* whereby that publication will be combined with the *Urban History Review*. This current issue of the *UHR* does not reflect the changes that this new agreement will entail, but future issues will. Among these changes are the addition of an international urban bibliography (in addition to our well established Canadian urban bibliography); expanded "notes and comments" sections; and a more international editorial board. While the prime goal of the *Urban History Review* will not change, the assumption by this journal of some of the excellent features of *Urbanism Past and Present* does present an exciting and interesting challenge.

While the assumption by the *Urban History Review* of *Urbanism Past and Present* does represent a happy event for us, it does provide as well an occasion to formally compliment the University of Wisconsin-Milwaukee for their pioneering efforts in the field of urban history. *Urbanism Past and Present* was, in fact, preceded by the *Urban History Group Newsletter* which began publication over thirty years ago (in November 1954), long before urban history was fashionable. And for three decades the *Newsletter* (1954-1975) and *Urbanism Past and Present* (1975-1985) presented a stimulating, innovative and challenging view of urban society.

This journal is honoured to be able to continue that tradition.

Alan F.J. Artibise
Editor-in-Chief

La parution de ce numéro de la *Revue d'histoire urbaine* marque une étape importante dans l'évolution de la revue. En janvier 1986, la *Revue d'histoire urbaine* (RHU) a conclu une entente avec les éditeurs de *Urbanism Past and Present* qui a pour effet de fusionner les deux publications. Ce présent numéro de *RHU* ne reflète pas encore les transformations entraînées par cette entente, mais elles seront visibles dans les prochains numéros. Parmi ces changements, on retrouve l'ajout d'une bibliographie urbaine internationale (un complément à notre bibliographie urbaine canadienne déjà bien établie), l'augmentation de la section «Notes et Commentaires» et l'apport d'une participation plus internationale au comité de rédaction. Bien que l'objectif fondamental de la *Revue d'histoire urbaine* demeure inchangé, nous croyons que le fait d'acquiescer certaines des excellentes caractéristiques de *Urbanism Past and Present* offre un défi passionnant et stimulant.

L'absorption de *Urbanism Past and Present* par la *Revue d'histoire urbaine* constitue un heureux événement et nous fournit l'occasion de féliciter tout particulièrement l'Université du Wisconsin-Milwaukee pour avoir défriché le domaine de l'histoire urbaine. Historiquement, *Urbanism Past and Present* fut précédé par le *Urban History Group Newsletter* fondé il y a plus de trente ans (en novembre 1954), bien avant que l'histoire urbaine ne soit en vogue. Pendant trois décennies, *Newsletter* (1954-1975) et *Urbanism Past and Present* (1975-1985) ont présenté une vision stimulante, novatrice et motivante de la société urbaine.

Cette revue est fière d'être en mesure de poursuivre cette tradition.

Le Rédacteur en chef,
Alan F.J. Artibise